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En aquest document, de contindre dades de caràcter personal objecte de protecció, aquests es troben
omesos -substituïts per asteriscos (*) - en compliment del Reglament General de Protecció de Dades
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COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 23 D'ABRIL DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR
SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA
DEL DIA 23 DE ABRIL DE 2024

En la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis) C/Amadeu de
Savoia, nº11, sent les nou hores i trenta minuts, del día vint-i-tres d�abril de dos mil vint-i-quatre,
es reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar Social, Educació, Cultura i
Esports, amb la assistència dels components d'esta, el Sr. José Luis Moreno Maicas en qualitat de
President, la Sra. Marta Torrado de Castro, el Sr. Santiago Ballester Casabuena, la Sra. Maite
Ibáñez Giménez, la Sra. Lucía Beamud Villanueva, la Sra. Gloria Tello Company i la Sra.
Mónica Gil Cano. També hi assisteixen la Sra. Rocío Gil Uncio, per a intervindre en el punt 7
d�aquesta sessió, el Sr. Pere Fuset Tortosa, que s�absenta al finalitzar el punt 4 d�aquesta sessió,
la Sra. Nuria Llopis Borrego i el Sr. Javier Mateo García, i actua com a Secretari, per delegació
del Secretari General i del Ple, José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s�examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s�adopten els següents acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació, si és el cas, de l'acta anterior de la Sessió anterior de data 21 de març de 2024.
Aprobación, en su caso, del acta de la Sesión anterior de fecha 21 de marzo de 2024.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 21 de març de 2024, prèviament distribuïda amb la
convocatoria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : O-56234-2024-000001-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.:
ASSUMPTE / :ASUNTO
SECRETÀRIA D'ÀREA II. Proposa el canvi d'horari de la celebració de les sessions ordinàries
de la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports, a les 09:30 hores.
SECRETARIA DE ÁREA II. Propone el cambio de horario de la celebración de las sesiones
ordinarias de la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes, a las 09:30
horas.

VOTACIÓ

Se somet a votació i s'acorda aprovar la proposta d'acord per unanimitat.

ACORD

"HECHOS

1º.- El Sr. Presidente realiza una propuesta sobre la modificación del régimen de sesiones
de la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes, respecto al horario de inicio
de la Comisión, pasando a iniciarse la sesión a las 09:30 horas (en lugar de las 11:30 horas que
estaba establecido) a partir del mes abril.

FUNDAMENTOS DE DERECHO

1º.- A pesar de que no se modifica, de manera sustancial, el régimen de sesiones ordinarias
de la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes -fijado por ésta en su sesión
extraordinaria de 19 de septiembre de 2023, al amparo de lo previsto en el artículo 95.4 del
Reglamento Orgánico del Pleno-, ya que seguirá celebrándose el martes inmediatamente anterior
a la celebración de la sesión plenaria ordinaria, procede elevar la propuesta a la Comisión del
cambio de horario.

ACUERDO

PRIMERO.- Modificar el régimen de sesiones ordinarias de la Comisión de Bienestar
Social, Educación, Cultura y Deportes, respecto al horario de su celebración que se fija a las
09:30 horas (en lugar de las 11:30 horas que estaba establecido), a partir de abril, manteniendo el
resto de cuestiones relativas a la convocatoria y a la sesión como hasta ahora.
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SEGUNDO.- Dar traslado del acuerdo adoptado a las Delegaciones, Secretarias y
Servicios, a los que pueda afectar la modificación del cambio de horario de inicio de la sesión de
la Comisión."

3 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02201-2016-000227-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI D'ATENCIÓ ESPECIALITZADA. Proposa donar de baixa a l'Ajuntament de
València com a soci en l'Associació Fons Valencià per la Solidaritat.
SERVICIO DE ATENCIÓN ESPECIALIZADA. Propone dar de baja al Ayuntamiento de
Valencia como socio en la Asociación Fons Valencià per la Solidaritat.

DEBAT

La Sra. Ibáñez señala que su grupo votará en contra porque les parece vergonzoso. Esta
entidad agrupa a más de 180 municipios. Esta decisión pone de manifiesto el desconocimiento de
lo que supone la cooperación descentralizada. Les parece lamentable dar la espalda a una red
consolidada como el Fons Valencià per la Solidaritat con un trabajo magnífico a la espalda.
Indica que está pendiente de cobrar lo que se les debe de su actividad realizada en el ejercicio
2023.

La Sra. Beamud també assenyala que el seu grup votarà en contra perquè han donat moltes
raons que justificaven l'oportunitat de seguir presents en el Fons Valencià per la Solidaritat. Li
agradaria saber, perquè no recorda, quines raons concretes té la Regidora per a fer este pas.

La Sra. Torrado contesta que le puede recordar esas razones que ya ha dado en numerosas
ocasiones. También recuerda que la cooperación internacional empezó en este Ayuntamiento en
el año 1995 con el gobierno de Barberá y llevándola ella. Añade que ha explicó las razones en el
consejo sectorial y en la moción se reproducen. En el año 2016, con el gobierno anterior, se
decidió volver a entrar en el Fons pero ya ha dicho otras veces que la gran labor del Fons
Valencià per la Solidaritat está enfocado a pequeños y medianos Ayuntamientos con menos
recursos que Valencia para cooperación internacional porque Valencia tiene músculo propio para
hacerlo. En el año 2017, estar en el Fons tenía un coste de 5.000'- �, pasando a partir de ahí a una
cuantía de 50.000'- �, con una subvención.

La Sra. Ibáñez señala que sería importante que el Fons Valencià per la Solidaritat supiera
por la propia Concejal las razones, como se comprometió en el último consejo sectorial diciendo
que los recibiría, cosa que no ha ocurrido, pues se les ha atendido por el equipo técnico municipal
y se les ha informado que no hay dinero para pagar acciones de 2023. No se trata de ser grandes
o pequeños sino de estar en una red de trabajo para cooperación internacional. Si considera que
50.000'- � es mucho podría haberse reducido pero no salirse.

La Sra. Beamud indica que dir que 50.000'-� és molt per a l'Ajuntament de València és,
com menys, curiós.
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La Sra. Torrado contesta que Fons Valencià per la Solidaritat se ha reunido con su gente y
se le ha explicado la motivación técnica y política de la decisión. No tiene inconveniente en
hablar con ellos porque desde su delegación se les ha explicado desde el principio y lo
entendieron.

VOTACIÓ

Se somet a votació la proposta d'acord i s'acorda aprovar-la per majoria de quatre vots a
favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular),
del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), i tres vots
en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

ACORD

"Consta en el expediente E 02201 2016 227 moción suscrita por la Concejala de Servicios
Sociales, de conformidad con el acuerdo adoptado por la Junta de Gobierno Local, mediante la
que se propone al Pleno causar baja en la participación del Ayuntamiento de Valencia como
socio del Fons Valencià per la Solidaritat, del que es socio en virtud de acuerdo plenario de fecha
26 de mayo de 2016, por considerar que resulta innecesaria para el desarrollo de las actuaciones
municipales en materia de Cooperación.

Con carácter general, la capacidad de asociacionismo de las entidades locales viene
regulada en la Disposición Adicional 5ª de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases
de Régimen Local y el artículo 123.1.f de ese mismo texto legal atribuye al Pleno municipal la
competencia para adoptar acuerdos de participación en entidades supramunicipales. Con carácter
previo a la elevación de la presente propuesta al Pleno municipal, debe someterse al
conocimiento de la Comisión de Bienestar Social.

Por su parte, los estatutos del Fons Valencià per la Solidaritat en su capítulo IV, dedicado a
los socios, regulan la baja en los artículos 29, 30 y 33.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

PRIMERO.- Acordar la baja del Ayuntamiento de Valencia como socio del Fons Valencià
per la Solidaritat.

SEGUNDO.- Notificar el presente acuerdo a la presidencia del Fons Valencià per la
Solidaritat."
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4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i Tortosa,
del Grup Municipal Compromís, relativa a "Pel valencià en els Concerts de Vivers i en la
programació cultural i festiva de la Ciutat".
Moción que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa, del
Grupo Municipal Compromís, relativa a "Por el valenciano en los Conciertos de Viveros y en
la programación cultural y festiva de la Ciudad".

MOCIÓ

"La Regidoria de �Fiestas y tradiciones� de l�Ajuntament de València ha presentat
recentment un sorprenent cartell per al tradicional cicle de Concerts de Vivers que cada any se
celebra en el marc de la gran Fira de València al juliol. Més enllà de possibles consideracions
sobre la falta de pluralitat d�estils i gèneres musicals que podrà afectar en la falta de pluralitat de
públics, crida l�atenció l�exclusió absoluta del valencià tant de la programació musical com del
mateix nom del cicle, ara rebatejat com �Conciertos de Viveros� i amb una denominació de la
fira que no correspon amb la històrica i oficial.

Amb esta decisió d�excloure el valencià - contrària a l�Estatut d�Autonomia i a tota la
legislació relativa a la protecció de la llengua pròpia, incloent-hi el reglament lingüístic
municipal� s�està deixant de banda una part fonamental de la cultura del poble valencià com és la
llengua pròpia. Una decisió política ideològica i sectària, clarament discriminatòria cap al
valencià, que deixa en evidència amb la recent resposta escrita de la regidora Mónica Gil, en què
descartava qualsevol tipus de criteri polític en la programació dels concerts de la Gran Fira.

Esta absoluta desaparició del valencià dels 18 concerts ja anunciats per als Concerts de
Vivers és la confirmació d�una marginació constant en la gestió de la Cultura Festiva, vulnera la
legislació valenciana que establix la necessària especial protecció de la llengua pròpia i, per tant,
deu ser immediatament corregida per qualsevol corporació municipal lleial amb la legislació i
amb la defensa del patrimoni cultural i lingüístic del poble valencià.

Els concerts de Vivers són, a més a més, només un dels ingredients d�una revitalitzada
Gran Fira de València que a banda de ser un element clau de suport al teixit cultural valencià i
acostar la cultura a tots els públics és també una ferramenta per a donar suport al consum cultural
en valencià.

Així és necessari que el valencià continue estat present també de la resta de cicles i
activitats pròpies de la Gran Fira de València com ara les activitats als barris del Correfira, la
programació cultural de Jardins del Palau, el cicle dedicat a la música tradicional valenciana de
les Nits de Folk i el Festival Polirítmia, els microconcerts de La Ruta del Carme o la resta
d�espectacles de la Nit a la Mar i la Gran Nit.
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La promoció de la cultura en valencià deu ser de fet un dels pilars de qualsevol govern per
tal de complir amb la necessària protecció de la llengua pròpia que establix la legislació vigent,
però també per tal de garantir el desenvolupament i suport d�una indústria cultural pròpia relativa
no només a la música sinó també a la totalitat de les arts escèniques, audiovisuals i literàries.

Per tot això presentem les següents propostes d�acord:

1. Mostrar des de l�Ajuntament de València el degut respecte i acatament a l�Estatut
d�Autonomia que establix el valencià com la llengua pròpia així com a la resta de la legislació
lingüística que establix la necessitat d�una especial atenció, promoció i protecció al valencià.

2. Ampliar el cicle de Concerts de Vivers - tal com permet la necessària redefinició dels
plecs tècnics - recuperant la seua denominació en valencià, per tal de garantir a la ciutadania el
dret a accedir a propostes musicals en la llengua pròpia. En cas que per impediments tècnics no
fora possible ampliar el cicle al mateix espai, buscar alternatives amb la col·laboració de la
Regidoria de Cultura i el Palau de la Música, per tal d�oferir una programació digna de concerts
en valencià en les mateixes dates.

3. Garantir l�especial promoció del valencià en tota l�oferta cultural de la Gran Fira de
València com ara les activitats als barris de la Correfira; la programació cultural de Jardins del
Palau; el cicle dedicat a la música tradicional valenciana de les Nits de Folk i el Festival
Polirítmia; els microconcerts de La Ruta del Carme o la resta d�espectacles de la Nit a la Mar i la
Gran Nit.

4. L�Ajuntament de València - i especialment les regidories de Cultura, Festes i Tradicions,
i Falles - es comprometen a garantir una programació cultural plural i diversa, respectuosa amb la
necessària protecció del valencià que d�acord amb la legislació no excloga mai la llengua pròpia i
garantisca una presència digna en espectacles musicals, teatrals o de qualsevol altra categoria
artística."

DEBAT

El Sr. Fuset explica la moció presentada i assenyala que la Sra. Gil Cano li va dir que no hi
havia criteris polítics en la confecció del programa però és clar que sí que n'hi ha hagut. Al·ludix
a l'Estatut d'Autonomia, a la Llei de l'Ús del Valencià i al Reglament municipal de l'ús del
valencià.

La Sra. Llopis assenyala que es tracta d'una clara línia política de VOX, no sols en este
tema sinó també en les seues polítiques públiques en les seues àrees de govern, perquè en el
programa de cursos de joventut s'han retirat els cursos en valencià.

La Sra. Gil Cano contesta que los cursos de la Concejalía de Juventud en valenciano no se
han retirado, se ha prorrogado el programa de cursos que había y el plan, no ha tocado nada de
ese aspecto. Sobre el Concierto de Viveros hay una pluralidad de estilos musicales y artistas,
tanto artistas nacionales como internacionales y valencianos. El Estatuto de Autonomía recoge el
derecho a usar ambas lenguas, como ley orgánica debe respetar lo que señala la Constitución
Española, norma cúspide de nuestro ordenamiento jurídico. La Constitución Española le ampara
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y ella no ha incumplido nada con la programación. Ha dado muestras de respeto al valenciano,
como cartelería de San Vicent y la de la Gran Fira de Valencia, con artistas valencianos, cuestión
distinta es que canten en castellano o valenciano.

El Sr. Fuset indica que és un criteri polític, queda clar, atrevint-se a qüestionar la Sra.
Regidora la constitucionalitat de l'Estatut d'Autonomia.

La Sra. Gil Cano contesta que no cuestiona para nada el Estatuto de Autonomía, se ciñe
además a lo dispuesto en los artículos del mismo, pero hace uso del derecho a usar el castellano
que la Constitución Española ampara. Presenta una moción alternativa que a continuación se
transcribe:

"En el diseño y programación de la Gran Feria de Valencia participan varias concejalías;
entre ellas la delegación de Cultura, la Delegación de Fallas y la Delegación de Fiestas y
Tradiciones. Cada una de éstas se encuentra ya trabajando para ofrecer la programación que
considere oportuna y en base a una oferta cultural dirigida a todo tipo de público."

El Sr. Fuset assenyala que la Constitució no empara al fet que es discrimine el valencià.
Apel·la a l'altre partit de govern al fet que prenga cartes en este tema.

El Sr. President contesta que la Delegació de Cultura farà la seua pròpia programació.

El Sr. Ballester señala que en el ámbito de las Fallas, como se ha venido haciendo, no
habrá cambios.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada pel grup municipal VOX formulada
per la Sra. Gil Cano, a la proposta presentada inicialment, i s'acorda aprovar-la per majoria de
quatre vots a favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de
Castro (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano
(VOX), i tres vots en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria
Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

ACORD

"En el diseño y programación de la Gran Feria de Valencia participan varias concejalías;
entre ellas la Delegación de Cultura, la Delegación de Fallas y la Delegación de Fiestas y
Tradiciones. Cada una de éstas se encuentra ya trabajando para ofrecer la programación que
considera oportuna y en base a una oferta cultural dirigida a todo tipo de público."

5 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís, relativa
al "Dia Internacional de les Famílies".
Moción que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís, relativa
al "Día Internacional de las Familias".
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MOCIÓ

"Enguany se celebra el 30é aniversari de la celebració del Dia Internacional de les Famílies
que se commemora cada 15 de Maig des de 1994. Aquesta data va ser proclamada per
l'Assemblea General de les Nacions Unides fent-se eco de la importància que la comunitat
internacional atorga a les famílies.

El Dia Internacional de les Famílies és una bona ocasió per a crear consciència sobre el
paper fonamental que tenen les famílies en la societat, així com analitzar i reflexionar sobre com
els afecten els processos socials, econòmics i demogràfics per a poder desenvolupar polítiques
ajustades a les seues necessitats.

A través de l'ONU ens unim al lema �La família i les megatendències contemporànies�,
destacant el paper vital de milers de famílies en el desenvolupament social i la capacitat per a
afron-tar els desafiaments del món contemporani.

Segons l'Organització Mundial de la Salut, família és el conjunt de persones que conviuen
sota el mateix sostre, amb vincles consanguinis o no, amb un mode d'existència econòmic-social
comuna i amb sentiments afectius que els uneixen. Les famílies són diverses i van evolucionat al
ritme de la societat com a estructures de suport, amor i cures entre els seus membres
independentment de la seua forma i composició.

Tal com expressa l'Assemblea General de les Nacions Unides en la resolució relativa als
preparatius i la celebració del 30é aniversari de l'Any Internacional de la Família, aquest dia és
una bona oportunitat per a continuar conscienciant sobre els objectius de l'Any Internacional, per
exemple en el que es refereix a la conciliació de la vida laboral i familiar, la consecució de la
igualtat de gènere, l'erradicació de totes les formes de violència, en particular la que s'exerceix
contra les dones i les xiquetes, millorar la qualitat de vida general de totes les famílies,
aconseguir el benestar de totes les persones a fi d'aconseguir l'Agenda 2030, entre altres.

Des de Compromís considerem que l�Ajuntament de València no pot desaprofitar esta
oportunitat per mostrar públicament el suport a totes les famílies de València que son el pilar
d�estabilitat de la nostra ciutat abordant de manera integral les necessitats socials de totes les
famílies sense importar la seua configuració i grandària.

Per tot alló, proposem:

1. L�adhesió de l�Ajuntament de València a la resolució 78/176 �Preparatius i celebració
del 30º aniversari de l�Any Internacional de la Família� aprovada per l�Assemblea General de les
Nacions Unides el 19 de desembre de 2023 assumint totes les qüestions plantejades en el marc de
les seues competències.

2. Que el dia 15 de maig es realitze des de la delegació responsable una jornada lúdica i de
convivència dirigida a totes les famílies valencianes, convidant als xiquets i xiquetes dels
col·legis públics de la ciutat i amb la participació i col·laboració del teixit associatiu que treballa
en l�ámbit de la diversitat familiar (families d�acollida, adoptants, monoparentals, nombroses,
homoparentals, famílies trans �) com és el cas d�AVAF, Adopta2, AFAMO, AVAFAM,
Lambda, Chrysallis, Associació Mares solteres per elecció, entre altres."
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DEBAT

La Sra. Beamud explica la moció.

La Sra. Llopis assenyala que el seu grup votarà a favor i la secundaran.

La Sra. Gil Cano contesta que le alegra que se haya presentado esta moción porque hasta
ahora no se había hecho por los gobiernos anteriores un acto por el Día Internacional de las
Familias. No hay debate porque la delegación está trabajando en ello ya un tiempo para poder
celebrarlo.

La Sra. Beamud indica que enguany és una data significativa i per això veien bona
oportunitat secundar-ho adherint-se a la Resolució de l'ONU i pregunta si se celebrarà amb
entitats i si s'està organitzant de forma participada amb elles.

La Sra. Gil Cano contesta que la delegación diseñará de la mejor forma que consideren las
jornadas. Le sorprende que en la moción se hable de familias valencianas y pregunta si el resto de
familias no pueden participar; asimismo, se habla de niñas y niños de colegios públicos y
pregunta por los niños de colegios privados. Les agradecería que no le digan cómo debe
organizar su concejalía. Añade que su grupo votará en contra porque ya se está haciendo.

La Sra. Beamud li recorda a la Sra. Gil Cano que ella és regidora de l'Ajuntament, no és
diputada provincial ni autonòmica, per això entén que la seua acció de govern ha d'enfocar-se als
valencians i les seues famílies. A més no se li ha contestat a gens del que s'ha dit, si hi haurà
adhesió a la Resolució de l'ONU o no. Ha tingut temps suficient per a estudiar-se la moció i no
ha tingut la molèstia ni decència de consultar si s'adherixen o no a la Resolució de l'ONU per a
explicar-ho ací.

La Sra. Gil Cano contesta que no dice eso, lo que ha dicho es que se organizará como
decida la delegación, y decidirán ese aspecto cuando consideren oportuno.

La Sra. Beamud indica que li sembla poc seriós i vulnera el dret i el treball de l'oposició
perquè no s'ha fet un mínim esforç per mirar-se la moció. Quin cinisme.

La Sra. Llopis señala que de nuevo parece que hay una línea política que va en contra de la
moción pero no se puede decir que se voto en contra porque ya se está trabajando, hay que decir
la verdad y es que el ideario político les impide apoyar estas medidas.

VOTACIÓ

Se somet la moció a votació i s�acorda rebutjar-la per majoria de quatre vots en contra del
Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr.
Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), i tres vots a favor
de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).
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6 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000040-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa al
"Rebuig a la Llei de Concòrdia".
Moción que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa al
"Rechazo a la Ley de Concordia".

MOCIÓ

"Uno de los objetivos esenciales de la estructura política de la Comunitat Valenciana, tal
como señala l�Estatut d�autonomía en su artículo 1.3, es el refuerzo de la democracia. Por su
parte, en el artículo octavo se asegura que los valencianos y valencianas, son titulares de los
derechos, deberes y libertades reconocidos en la Constitución Española, en el ordenamiento de la
Unión Europea y en los instrumentos internacionales de protección de los derechos humanos,
tanto individuales y colectivos.

La Resolución 39 de 12 de diciembre de 1946 de la Asamblea General de las Naciones
Unidas asegura que �en origen, naturaleza, estructura y conducta general, el régimen de Franco
es un régimen de carácter fascista, establecido en gran parte gracias a la ayuda recibida de la
Alemania nazi de Hitler y de la Italia fascista de Mussolini. Se trata, por tanto, de un régimen
ilegal en virtud de su procedencia ilegítima�.

En noviembre de 2013, el Comité de las Naciones Unidas sobre la Desaparición Forzada
instaba al Estado español a buscar a los desaparecidos durante la guerra civil y la dictadura
franquista y a las diferentes administraciones a asignar recursos personales, técnicos y financieros
suficientes para abordar estas actuaciones.

Pocos meses más tarde Naciones Unidas exigía la colaboración de las instituciones a la
hora de recuperar la memoria democrática en España y en agosto de 2015, el Comité de
Derechos Humanos de Naciones Unidas reiteraba su preocupación por las dificultades de
«investigación de las violaciones de los derechos humanos del pasado, en particular, los delitos
de tortura, desapariciones forzadas y ejecuciones sumarias».

Además, mostraba su preocupación por las lagunas y deficiencias en la regulación de los
procedimientos de búsqueda, exhumación e identificación de personas desaparecidas, en
particular, por el hecho de que la localización e identificación de personas desaparecidas
quedaban a cargo de la iniciativa de los familiares y de las desigualdades que de ello resultaban
para las víctimas dependiendo de la administración autonómica de la que dependían. Teníamos
con ello la muestra de las desigualdades en las prioridades políticas de algunos gobiernos
autonómicos.

La Ley 14/2017 de 10 de noviembre de Memoria Democrática y por la Convivencia en la
Comunitat Valenciana apostó por recuperar nuestra memoria democrática como la forma más
firme de asentar nuestro futuro de convivencia, concordia y paz. El Preámbulo de la citada Ley
deja claro que la preservación de la memoria democrática es la expresión máxima de la libertad y
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la reivindicación de la lucha de la ciudadanía en la conquista de las libertades como una
manifestación de cultura democrática, con especial atención a las mujeres a las que robaron a sus
hijos, las que fueron objeto de escarnio público y las que sufrieron otras agresiones a su dignidad.

Además del relato veraz de los acontecimientos acaecidos entre el golpe militar del 18 de
julio de 1936 contra el gobierno legítimo de la Segunda República Española, la larga y cruenta
guerra con el estallido de la violencia en ambas retaguardias y la represión institucionalizada de
los vencedores durante la dictadura, la Ley 14/2017 insta a que bajo la diferencia de la
democracia frente de los regímenes totalitarios, se reconozca la dignidad frente a la intolerancia
de todas las víctimas de la violencia política.

Así, la ley autonómica supone la condena explícita de los actos violentos, del golpe de
estado, de la dictadura franquista y de la represión en tiempos de paz y establece las políticas
públicas y los instrumentos necesarios para recordar y honrar; facilitar la búsqueda y establecer
los homenajes pertinentes de todas las personas que sufrieron vejaciones, muerte, expolio, etc.
por su lucha por las libertades y derechos que la dictadura violaba constantemente; para continuar
investigando como vía para difundir entre las generaciones presentes y futuras el respeto de los
derechos humanos; y el reconocimiento y restitución de aquellos que sufrieron ilegitimidad de
los consejos de guerra.

La legislación autonómica, siguiendo y cumpliendo los preceptos de la ley estatal y las
consideraciones de la ONU, establece entre otras medidas, la defensa del derecho del pueblo
valenciano a conocer la verdad, a la justicia y a la reparación, al reconocimiento a las víctimas y
la prohibición de exhibición de elementos contrarios a la memoria democrática y aprueba la
inclusión de la materia en el currículo escolar para la educación primaria, secundaria, bachiller,
adultos, universidades y formación del profesorado.

En resumen, la Ley 14/2017 pretende cumplir con la Declaración Universal de derechos
humanos y con lo establecido en el derecho internacional de verdad, justicia, reparación y
memoria como garantía de no repetición, regulando las políticas públicas para la recuperación,
protección y conservación de la memoria democrática valenciana y el reconocimiento y
reparación de las víctimas.

Además, entiende por memoria democrática valenciana, la salvaguarda, el conocimiento y
la difusión de la historia de la lucha de los valencianos y valencianas por sus derechos y
libertades democráticas en el período que abarca desde la proclamación de la Segunda República
Española el 14 de abril de 1931 hasta la entrada en vigor del Estatuto de autonomía de la
Comunitat Valenciana el 10 de julio de 1982.

La llamada Ley de Concordia pone en peligro el pleno cumplimiento de la Declaración
Universal de Derechos Humanos y lo establecido en el derecho internacional. Destruye los
valores democráticos y supone un retroceso en los avances logrados los últimos años como: el
Banco de Identificación genética, el catálogo de vestigios franquistas, la protección de los lugares
de la memoria, el Instituto de la Memoria Democrática, el censo de víctimas y la dignificación de
las fosas comunes. Esta ley blanquea el franquismo y plantea una situación es muy preocupante
para la democracia.
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Por todo ello, nos sumamos a los familiares de víctimas, agrupaciones memorialistas,
sindicatos y personalidades del mundo de la cultura en la ciudad de València y presentamos los
siguientes puntos de acuerdo:

1. Instar al Consell de la Generalitat Valenciana a mantener los principios rectores de
verdad, justicia, reparación y garantía de no repetición respecto a la memoria democrática
valenciana, definida en la ley 14/2017 de 10 de noviembre, de Memoria democrática y por la
convivencia de la Comunitat Valenciana.

2. Exigir al Consell de la Generalitat Valenciana mantener el pleno cumplimiento de la
Declaración Universal de derechos humanos y con lo establecido en el derecho internacional de
verdad, justicia, reparación y memoria como garantía de no repetición.

3. Que el ayuntamiento de València apoye con ayudas a las asociaciones en defensa de la
memoria democrática y la recuperación de las víctimas.

4. De este acuerdo dar cuenta a Les Corts Valencianes, la Diputación de València, a la
Federación Valenciana de Municipios y Provincias y al Consell de la Generalitat Valenciana."

DEBAT

La Sra. Ibáñez explica la moción.

La Sra. Tello diu que el seu grup donarà suport a la moció i mostra preocupació amb este
tema perquè este govern municipal no ha tingut cap iniciativa sobre este.

El Sr. President contesta que té dubtes de si esta moció correspon a esta comissió. En la
Generalitat Valenciana esta moció correspon a Transparència, en el Govern de l'Estat hi ha un
ministeri. Ací afecta de reüll perquè hi ha qüestions de patrimoni històric. Afig que el seu grup
votarà en contra ja que és una llei que està tramitant-se ara i que tindrà lloc un reglament de
desenvolupament, no sabem els termes d'este. Quant a instar a la Generalitat Valenciana i al
Govern de l'Estat es pot fer des d'estos àmbits. Quant a la línia de subvenció ja hi ha ajudes des
del Ministeri i no hi ha per què duplicar des d'ací. En el que concernix al treball que es fa des del
Servici de Patrimoni Històric es continuarà treballant igual que fins ara. És en Les Corts, on es
tramita, on ha d'emportar-se esta moció.

La Sra. Ibáñez señala que está claro el tema de Las Cortes pero les parece importante que
este Ayuntamiento se posicione. El tema de instar no es la primera vez que se acuerda en este
Ayuntamiento.

La Sra. Tello subscriu les paraules de la Sra. Ibáñez. Encara que diuen no encara no hi ha
Reglament ja sabem què dirà el text legal i ja es poden posicionar. Afig que li agradaria saber
quines línies d'actuació seguirà el govern municipal amb motiu de la memòria històrica, encara
que ho haja formulat com a proposta a la Comissió.

El Sr. Presidente da lectura a la respuesta que le llegará a la Concejala que ha formulado la
pregunta.
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La Sra. Ibáñez señala que con esas acciones de apoyo al proyecto de memoria democrática
no entiende como el gobierno no apoya la moción.

La Sra. Tello indica que lo que se ha señalado son meras acciones de mantenimiento de
iniciativas que impulsó ella pero no ve proyectos nuevos al respecto.

VOTACIÓ

Se somet la moció a votació i s�acorda rebutjar-la per majoria de quatre vots en contra del
Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr.
Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), i tres vots a favor
de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

7 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000040-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa als
"Esports Urbans".
Moción que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa a los
"Deportes Urbanos".

MOCIÓ

"Los Deportes Urbanos son una realidad creciente que se está imponiendo a nivel
internacional. Estas modalidades deportivas han aumentado su presencia y personas que lo
practican tanto a nivel lúdico, como a nivel federativo y se han abierto paso también en los
Juegos Olímpicos (las modalidades BMX freestyle, skateboarding, baloncesto 3X3 y breaking se
darán cita en París 2024).

Con la visión y perspectiva de futuro de posicionar la ciudad de València como uno de los
enclaves de referencia en estos deportes, desde el partido socialista se impulsaron diferentes
medidas en la ciudad para consolidar infraestructuras, eventos y la profesionalización del sector.

Entre otras medidas, en el año 2022 se aprobó la redacción del proyecto básico y de
ejecución (con un presupuesto base de ejecución de 431.870,18 euros) para la rehabilitación de
una antigua nave industrial, ubicada en la calle Noguera, y convertirla en un nuevo centro de
deportes urbanos en el que dar cabida a estos deportes de manera adecuada, con los servicios
necesarios y establecer un espacio donde poder consolidar y hacer crecer todo el tejido deportivo
urbanos.

Esta nave sería un polideportivo de Deportes Urbanos, con más de 2.000 metros cuadrados
dedicados parkour, 3x3, escalada y skate, que iba a hacer posible tanto la tecnificación de estos
deportes, como la creación de las Escuelas Deportivas Municipales de Deportes Urbanos.

Siguiendo con esta línea, se apoyaron diferentes eventos que visibilizan la enorme práctica
de estos deportes, creando así referentes deportivos a los niños y niñas de la ciudad, siendo



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 U

M
Q

H
 S

d
rv

 e
5
PT

 l
o
g
m

 c
Ph

O
 o

Z
Q

V
 S

y8
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 22/05/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 23
D'ABRIL DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 23 DE ABRIL DE 2024

14

además de un enorme atractivo económico y turístico para la ciudad. Eventos que referencian
nuestra ciudad y la dan a conocer en un sector en constante crecimiento y profesionalización, que
además están avalados y participados por diferentes federaciones (Patinaje, Deportes de
Montaña, Surf, Gimnasia, etc.).

A día de hoy, desde el gobierno municipal se ha paralizado dicho proyecto, sin dotación,
obviando a las personas y clubes que practican estos deportes, y lo que es peor, dejando dicha
nave de la calle Noguera en un estado de abandono tal, que se ha tenido que cerrar el contiguo
campo de fútbol sala de la I.D.E. Creu del Grau por peligro de derrumbe de la pared medianera.

El desconocimiento del deporte urbano o la falta de interés no pueden mermar la capacidad
de València para referenciarse como uno de los lugares donde practicar deportes urbanos de
manera adecuada. Por esto se proponen las siguientes

Propuestas de acuerdo:

1. Tomar de manera urgente las medidas oportunas para arreglar la pared medianera entre
la nave de la calle Noguera y la I.D.E. Creu del Grau y volver a abrir la IDE lo antes posible.

2. Dotar económicamente y continuar con los trámites administrativos para desarrollar el
polideportivo de Deportes Urbanos de la calle Noguera.

3. Crear las Escuelas Deportivas Municipales de Deportes Urbanos.

4. Recuperar el apoyo a los eventos deportivos de estas disciplinas consolidados en la
ciudad, como por ejemplo el V.E.S.O.."

DEBAT

El Sr. Mateo explica la moción señalando que quizás deba adecuarse algún punto, como el
primero, si la IDE ya está abierta.

La Sra. Gil Uncío contesta que hace tres meses fue a ver esa IDE y estaba muy mal y dio
orden de cerrarla ya que van niños a practicar deporte. Pasaron orden a la contrata para su
reparación. La licitación para adecuación y ejecución del proyecto quedó desierta y detectaron
algunas cuestiones que pudieron haber generado esa situación, por lo que decidieron modificarlo
antes de licitarlo de nuevo. Están analizando crear escuelas municipales de deportes urbanos, en
ese estudio abordarán posibles disciplinas e instalaciones. Están trabajando con la Federación
Española de Patinaje para potenciar estos deportes y, entre otros, se apoyará el campeonato
nacional de Skate Series, quedando fuera este año el Valencia European Skate Open (VESO). La
IDE aún no está abierta, a la espera de colocar una malla o muro de protección que espera la
contrata coloque el próximo mes. Propone:

"1. Reabrir la IDE de Creu del Grau lo antes posible.

2. Celebrar, junto con la Real Federación Española de Patinaje, la nueva competición de
Skate Series"
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El Sr. Mateo señala que están de acuerdo pero lo único que no entiende es el no apoyo a un
gran evento como VESO porque son eventos diferentes.

La Sra. Gil Uncio contesta que con el organizador del VESO han hablado y lo apoyarán en
la organización, en los permisos,... pero económicamente no porque se ha decidido que esa ayuda
vaya a la Real Federación Española de Patinaje.

El Sr. Mateo pregunta si en Beteró hay alguna instalación para deportes urbanos porque
allí hay un club de patinaje.

La Sra. Gil Uncio contesta que prefiere esperar a que se haga ese estudio de Escuela
Municipal de Deportes Urbanos para determinar qué instalaciones pueden destinarse.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció amb l'alternativa del Grup municipal Popular formulada per
la Sra. Gil Uncio, a la proposta presentada inicialment i s'acorda aprovar-la per majoria de quatre
vots a favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro
(Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX),
un vot en contra de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista) i dos abstencions de la Sra. Lucía
Beamud Villanueva (Compromís) i de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís).

ACORD

"1. Reabrir la IDE de Creu del Grau lo antes posible.

2. Celebrar, junto con la Real Federación Española de Patinaje, la nueva competición de
Skate Series."

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, relatives a
les "Iniciatives sobre la Memòria Històrica".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativas
a las "Iniciativas sobre la Memoria Histórica".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"La Regidora que subscriu pregunta: 

Quines són les accions que pensa dur a terme el govern de l�Ajuntament de València per
impulsar polítiques de memòria democràtica com a deure moral i legal indispensable que
representen, donat que enforteixen i neutralitzen l�oblit i eviten la repetició dels episodis més
tràgics de la història? Detallar de manera calendaritzada."
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RESPOSTA

Sr. Moreno, delegar d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"Quines són les accions que pensa dur a terme el govern de l�Ajuntament de València per
impulsar polítiques de memòria democràtica com a deure moral i legal indispensable que
representen, donat que enforteixen i neutralitzen l�oblit i eviten la repetició dels episodis més
tràgics de la història? Detallar de manera calendaritzada. 

En els últims mesos, esta regidoria ha realitzat diverses actuacions en matèria de polítiques
de Memòria Democràtica. En primer lloc, s'han efectuat diverses millores en el refugi antiaeri de
la Casa Consistorial, començant per la substitució de diversos panells informatius que
presentaven errors o que es trobaven en mal estat a conseqüència del seu trasllat, fa uns anys, per
les obres de remodelació de la Sala Municipal d'Exposicions.

També respecte als refugis, el Servici de Patrimoni Històric i Artístic ha encarregat
l'elaboració de visites virtuals, amb càrrec als fons europeus �Next Generation�. Amb caràcter
complementari, s'ha encomanat al SERTIC que contracte un expert en elaboració de pàgines web
perquè adeqüe el portal web municipal a l'estructura dels nostres museus. Així, per exemple, el
Servici d'Arqueologia comptarà amb el seu propi espai i, dins d'este, hi haurà una visita virtual
dels tres refugis restaurats i oberts al públic.

De cara al futur, es pretén dinamitzar igualment els refugis oberts al públic i, en estos
moments, s'estan elaborant, a més, per part del SIAM les fitxes de tots aquells refugis que
actualment no estan encara protegits (només tenen fitxa fins ara els de Ciutat Vella, per estar
inclosos en l'àmbit del Pla Especial de Protecció de Ciutat Vella).

En un altre orde de coses, el Servici de Patrimoni Històric i Artístic ha encarregat a
l'Oficina Tècnica de Manteniment i Restauració de Monuments la revisió de l'estat actual de
conservació dels tòtems informatius de la �Ruta de la Memòria�, atés que alguns d'ells es troben
en mal estat i seria convenient tornar a imprimir la xapa metàl·lica.

Finalment, el mes de març passat, la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i
Esport va acordar, a iniciativa de l'actual Govern municipal, dedicar un carrer en el barri de
Tendetes a Juana Francés de la Campa, cofundadora del grup artístic �El Paso� i única dona que
va formar part d'este, amb motiu del centenari del seu naixement i �en reconeixement del paper
actiu de les dones en la vida intel·lectual i política de les dones durant el Franquisme� (article
11.1 de la Llei 20/2022, de 19 d'octubre, de Memòria Democràtica)."

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, relatives a
les "Subvencions directes de l'Àrea de Cultura de l'Ajuntament de València".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativas
a las "Subvenciones directas del Área de Cultura del Ayuntamiento de València".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR
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PREGUNTA

"La normativa reguladora de les subvencions públiques, tant la llei estatal 38/2003 com
l�autonòmica, 1/2015; disposen el règim de concurrència competitiva com el règim general de
concessió de les ajudes públiques. D�esta manera, es garanteix un procediment que respecte la
igualtat d�oportunitats i la transparència de les Administracions públiques.

Amb caràcter extraordinari, es poden justificar subvencions de concessió directa per al
desenvolupament de projectes concrets i per raons excepcionals d�interès públic, social o
econòmic.

L�actual govern municipal està duent a terme tota una sèrie de modificacions del Pla
estratègic de subvencions de l�Ajuntament de València a través de les quals està introduint noves
subvencions nominatives a entitats diverses en diferents àmbits socials. Concretament, l�àmbit
cultural està sent un dels afectats per part d�este canvi polític.

Un dels exemples que crida l�atenció és la subvenció directa per import de 90.000� en dos
anys, a una Fundació amb seu principal a Madrid per celebrar una jornada intensiva el proper 21
de novembre al Palau de la Música.

Tenint en compte la necessitat de suport que de l�administració pública té el sector cultural
valencià, tenint en compte que la normativa reguladora de les subvencions públiques disposa el
règim de concurrència competitiva com el règim general de concessió de les ajudes públiques i
tenint en compte la responsabilitat que ha de guiar l�actuació de les Administracions en la gestió
pressupostària.

La regidora que subscriu pregunta: 

Quina és la raó per la qual el Regidor de Cultura de l�Ajuntament de València prioritza en
ajudes econòmiques de diners públics a dit en compte de regir-se per la concurrència competitiva
com marca la llei?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"Quina és la raó per la qual el Regidor de Cultura de l�Ajuntament de València prioritza en
ajudes econòmiques de diners públics a dit en compte de regir-se per la concurrència competitiva
com marca la llei?

En primer lugar, resaltar que, por parte del Servicio de Acción Cultural y del Servicio de
Recursos Culturales, en este ejercicio 2024 se han mantenido y convocado en concurrencia
competitiva todas las subvenciones a las artes escénicas. En concreto:

- Ayudas a la producción escénica.

- Ayudas a la programación en salas privadas.
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- Ayudas a Festivales y Circuitos.

- Ayudas a Proyectos de Especial Interés.

- Ayudas a Residencias de Creación.

- Ayudas a Asociaciones Profesionales.

- Ayudas para la realización de proyectos y programaciones culturales 2024, para
asociaciones y entidades sin ánimo de lucro.

En segundo lugar, para el ejercicio presupuestario 2024 y, con la nueva estructura de
Gobierno Municipal del Ayuntamiento de Valencia, lo que se ha pretendido es racionalizar y
reasignar la tramitación de subvenciones nominativas que, eran tramitadas por Servicios que no
tenían competencia en la materia, por lo que, con criterios sobre la materia, se han asignado a los
Servicios correspondientes aquellas subvenciones que, ya se encontraban en los Presupuestos de
ejercicios anteriores. En concreto, por parte del Servicio de Acción Cultural tan sólo han sido dos
asociaciones, a fecha de hoy, a las que se les ha asignado subvenciones nominativas nuevas.

En relación al ejemplo planteado en la pregunta, señalar que esta Subvención ya se tuvo en
cuenta en la anterior legislatura, en concreto en el ejercicio 2022, y que ahora se ha integrado en
el Anexo de Subvenciones Nominativas del ejercicio 2024.

Por último, indicar que, el régimen jurídico aplicable a la concesión, ejecución y
justificación de las presentes subvenciones es el contenido en su marco jurídico, en el acuerdo de
concesión y en la siguiente normativa:

Ley 38/2003, de 17 de noviembre, General de Subvenciones (en adelante LGS).

§ Ley 39/2015, de 1 de octubre, de Procedimiento Administrativo Común de las
Administraciones Públicas, y demás normas de derecho administrativo que sean de aplicación.

Real Decreto 887/2006, de 21 de julio, por el que se aprueba el Reglamento de la LGS (en
adelante RLGS).
Ordenanza General de Subvenciones del Ayuntamiento de Valencia.
Bases de Ejecución del Presupuesto del Ayuntamiento de Valencia."

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Lucía Beamud Villanueva i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives als "Llibrets municipals".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva y D. Pere Fuset i
Tortosa, del Grupo Municipal Compromís, relativas a los "Libretos municipales".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA
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"Hem pogut verificar gràcies a diverses fonts que l�equip de govern local va donar
directrius polítiques ben clares de retirar el llibret de la falla municipal gran del 2024 que s�estava
distribuïnt gratuïtament en la llibreria municipal així com des de protocol als convidats que
visitaven la mascletà. Pressumiblement l�objectiu era censurar alguns articles on els autors � en
el context d�abordar la relació histórica de les Falles amb la Guerra - feien comentarís crítics amb
la guerra d�Irak i les actuals pràctiques - qüalificades com genocides - de l�estat d�Israel sobre la
población Palestina.

Algunes d�estes fonts afirmen de fet que després de requisar els llibrets municipals
s�indicava a la ciutadania que ho demandava que pugueren escriure a la delegació de Falles
sol·licitant els exemplars existents donat que s�havien deixat de repartir. Este propi regidor que
subscriu la pregunta va tractar sense èxit d�aconseguir un exemplar que fou de manera reiterada
negat després que � contràriament amb la resta de material editat per falles � no es proporcionara
als membres del consistori.

Este mateix regidor va realitzar una sol·licitud d�informació sobre una dada concreta (els
exemplars existents i requisats) que no ha sigut contestada. Igualment a la interpel·lació del
passat ple de març al regidor de Falles, el Sr. Ballester, va declinar intervindre en els seus minuts
reglamentaris a esta qüestió en el marc d�una iniciativa centrada en el control de l�acció de
govern.

Per tot això reiterem, ara en format de pregunta escrita, les següests qüestions:

Quants exemplars del llibret municipal de la Falla gran s�han requisat per tal de no ser
distribuïts, quina és actualment la localització d�este material finançat amb diners públics i quin
és l�ús previst per als mateixos?"

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"En primer lugar, debemos advertirle al Sr. Fuset que las iniciativas de las comisiones
municipales generan acta pública. Y en ese sentido queda constatado que el cuerpo de la pregunta
falta a la verdad hasta en tres ocasiones que pasamos a enumerar:

1.-No es cierto que �Este propi regidor que subscriu la pregunta va tractar sense èxit
d�aconseguir un exemplar� en referencia al llibret de la falla municipal. Pues en esta imagen del
pasado pleno municipal disponía de un ejemplar en la mano. Por tanto queda acreditado que si
que tuvo acceso al llibret.
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2.-No es cierto que �Este mateix regidor va realitzar una sol·licitud d�informació sobre una
dada concreta que no ha sigut contestada� y sin embargo sí fue contestada el día 2/4/2024. Y para
muestra la imagen de la nota interior. Cuestión a parte es que no le guste la respuesta.
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Tampoco es cierta la afirmación �la interpel·lació del passat ple de març al regidor de
Falles, el Sr. Ballester, va declinar intervindre en els seus minuts reglamentaris� pues no solo es
que utilicé mi turno de intervención, indicando �Me voy a ratificar a lo expuesto en la moción
presentada hace un momento, que era en la misma línea de la que presentó la Sra. Llopis hace un
momento� y a mas a mas utilicé mi turno de réplica indicando �me pasaría todo el tiempo
desmintiendo la serie de mentiras que constantemente el Sr . Fuset dice, como todas las que
acaba de decir, él se monta su club de la comedia y luego utiliza las redes sociales. Con lo cual el
día que quiera debatir algo en serio como ha hecho la Sra. Llopis, hacer propuestas propositivas
de la fiesta no es cierto que hemos rebajado las subvenciones, no es cierto que hiciera la ofrenda
entera la alcaldesa. Usted es una constante mentira, no voy a entrar a debatir con usted una serie
de mentiras, a partir de ahí cualquier cosa propositiva que quiera proponernos no hay ningún
problema, me sentaré con usted las veces que haga falta pero con cosas propositivas.� Por tanto
queda acreditado que sí que utilicé mi turno de palabra. Cuestión aparte es que no le guste mi
exposición.

Una vez aclarado el cuerpo de la moción le contestaré indicando que el llibret de las fallas
municipales se repartió con normalidad en diferentes atenciones protocolarias, como fueron el
avión fallero, la recepción que se ofreció a las falleras mayores etc., sin llevar un registro hasta
que se agotó.
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Debe recordar el concejal que estas fallas han sido unas fallas de record de asistencia en
innumerables actos como fueron ofrenda, diferentes galas etc. Y por tanto debo indicarle que
también se agotó el libro fallero.

También indicar que se le dio publicidad con toda normalidad tanto en las redes como en la
web municipal y que en ningún caso han sido eliminadas, como se demuestra con las imágenes
s i g u i e n t e s .
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11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives a les "Actuacions en assentaments".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a las "Actuaciones en asentamientos".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

PREGUNTA

"Tenim coneixement que en els següents tres emplaçaments existien assentaments de
tendes de campanya on dormien persones i en els quals, recentment, han deixat d�estar:

a) Al voltant del CAI i el CAST- plaça entre el C/ Sogueros i C/ dels Jardins.

b) C/ Beato Gaspar Bono �El Botànic-.

c) En el solar de Gran Via de Ferran el Catòlic, 82.

És per això que la regidora que subscriu formula:

Quantes persones dormien en cadascú d�aquests emplaçaments? Quines han sigut les
actuacions fetes i amb quins equips s�han efectuats els denonaments dels esmenats? En els tres
casos l�actuació ha sigut realitzada des de Servicis Socials i l�equip de x4? Quines han sigut les
alternatives que se�ls va oferir en cadascú dels casos? Quantes d�aquestes persones (diferencie
per nombre de persones i emplaçament) se�ls ha reallotjat a albergs o altres sol·lucions
habitacionals? En cas que no hagen anat cap alternativa habitacional, tenen coneixement d�on
están ubicats en aquests moments aquestes persones?

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»"

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud del Grup Municipal
Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar en sessió de
23 d�abril de 2024, amb l�Assumpte �Actuacions en assentaments�, s�aporta la resposta següent:  
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Tenemos conocimiento que en los siguientes tres emplazamientos existían asentamientos
de tiendas de campaña donde dormían personas y en los que recientemente han dejado de estar:

a) Alrededor del CAI y el CAST plaza entre el C/ Sogueros y C/ de los Jardines.

b) C/ Beato Gaspar Bono �El Botánico-.

c) En el solar de Gran Vía de Fernando el Católico, 82.

Es por eso que la concejala suscribiente formula:

¿Cuántas personas dormían en cada uno de estos emplazamientos? ¿Cuáles han sido las
actuaciones hechas y con qué equipos se han efectuados los desahucios de los mencionados? En
los tres casos, ¿la actuación ha sido realizada desde Servicios Sociales y el equipo de X4?
¿Cuáles han sido las alternativas que se les ofreció en cada uno de los casos? ¿Cuántas de estas
personas (diferencie por número de personas y emplazamiento) se los ha realojado en albergues u
otras soluciones habitacionales? En caso de que no hayan ido a ninguna alternativa habitacional,
¿tienen conocimiento de donde están ubicadas en estos momentos estas personas? 

 En relación con las preguntas formuladas referentes a actuaciones desarrolladas en varios
asentamientos de la ciudad, se informa:

1. El sistema de servicios sociales municipal no es competente en relación con las acciones
concretas que suponen los desalojos que se producen en la ciudad y que en todo caso, están
precedidas por una autorización judicial posterior a la instrucción del correspondiente expediente.

En este contexto si que se asumen acciones de intervención técnica previa, de índole social,
valorando situaciones y ofreciendo alternativas, que no suelen ser aceptadas por la mayor parte
de las personas que residen en los asentamientos, tanto integrados como segregados.

2. Los asentamientos de personas sin hogar (PSH) se caracterizan por la gran variabilidad
residencial. No están constituidos por personas o grupos estables y a pesar de que en el marco de
ejecución de la Estrategia Municipal de PSH 2022-2027, aprobada por acuerdo plenario de 29 de
septiembre de 2022, se efectúa un exhaustivo seguimiento �in situ�, programando visitas con
mucha periodicidad y desarrollando la labor profesional en el medio con un enfoque proactivo,
no se registran las constantes variaciones. Se procede a hacer una labor muy personalizada de
atención directa e inmediata de las personas presentes durante estas visitas.

3. En relación con los tres asentamientos concretos que se mencionan en la pregunta
formulada, en dos supuestos no ha habido intervención concreta efectuada desde el ámbito de los
Servicios Sociales, en el momento del desalojo, ni por parte de profesionales del sistema de
Atención Primaria Básica (Centros Municipales de Servicios Sociales, Centro de Atención a
Personas sin Techo-CAST o Centro de Atención a la Inmigración-CAI) ni por parte de la unidad
de policía local adscrita X-4.

4. Únicamente se puede facilitar información de la actuación realizada en los alrededores
del CAI (calle Sogueros y calle Jardines), puesto que se alertó al Servicio de Atención a
Urgencias Sociales y Colaboración ante Emergencias (SAUS), dependiente de esta Concejalía de
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Servicios Sociales a fin de valorar las diferentes situaciones de las personas que en ese momento
pernoctaban en esta zona y ofrecer alternativas de alojamiento, en su caso.

5. A consecuencia de esta intervención se procedió al alojamiento de un total de 7
personas, previa derivación y traslado.

6. Por las razones expuestas, no se dispone de acceso a datos actuales en cuanto a la
localización actual de las personas que residían en los asentamientos mencionados hasta el
momento de su desalojo.

Tenim coneixement que en els següents tres emplaçaments existien assentaments de tendes
de campanya on dormien persones i en els quals, recentment, han deixat d�estar:

a) Al voltant del CAI i el CAST- plaça entre el C/ Sogueros i C/ dels Jardins.

b) C/ Beato Gaspar Bono �El Botànic-.

c) En el solar de Gran Via de Ferran el Catòlic, 82.

És per això que la regidora que subscriu formula:

Quantes persones dormien en cadascú d�aquests emplaçaments? Quines han sigut les
actuacions fetes i amb quins equips s�han efectuats els desnonaments dels esmenats? En els tres
casos l�actuació ha sigut realitzada des de Servicis Socials i l�equip de x4? Quines han sigut les
alternatives que se�ls va oferir en cadascú dels casos? Quantes d�aquestes persones (diferencie
per nombre de persones i emplaçament) se�ls ha reallotjat a albergs o altres solucions
habitacionals? En cas que no hagen anat cap alternativa habitacional, tenen coneixement d�on
estan ubicats en aquests moments aquestes persones?  

En relació amb les preguntes formulades referents a actuacions desenvolupades en diversos
assentaments de la ciutat, s'informa:

1. El sistema de servicis socials municipal no és competent en relació amb les accions
concretes que suposen els desallotjaments que es produïxen a la ciutat i que en tot cas, estan
precedides per una autorització judicial posterior a la instrucció del corresponent expedient.

En este context sí que s�assumixen accions d'intervenció tècnica prèvia, d'índole social,
valorant situacions i oferint alternatives, que no solen ser acceptades per la major part de les
persones que residixen en els assentaments, tant integrats com segregats.

2. Els assentaments de persones sense llar (PSH) es caracteritzen per la gran variabilitat
residencial. No estan constituïts per persones o grups estables i malgrat que en el marc d'execució
de l'Estratègia Municipal de PSH 2022-2027, aprovada per acord plenari de 29 de setembre de
2022, s'efectua un exhaustiu seguiment �in situ�, programant visites amb molta periodicitat i
desenvolupant la labor professional en el mitjà amb un enfocament proactiu, no es registren les
constants variacions. Es procedix a dura a terme una labor molt personalitzada d'atenció directa i
immediata de les persones presents durant estes visites.
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3. En relació amb els tres assentaments concrets que s'esmenten en la pregunta formulada,
en dos supòsits no hi ha hagut intervenció concreta efectuada des de l'àmbit dels Servicis Socials,
en el moment del desallotjament, ni per part de professionals del sistema d'Atenció Primària
Bàsica (Centres Municipals de Servicis Socials, Centre d'Atenció a Persones sense Sostre-CAST
o Centre d'Atenció a la Immigració-CAI) ni per part de la unitat de policia local adscrita X-4.

4. Únicament es pot facilitar informació de l'actuació feta en els voltants del CAI (carrer
Sogueros i carrer Jardins), ja que es va alertar al Servici d'Atenció a Urgències Socials i
Col·laboració davant Emergències (SAUS), dependent d'esta Regidoria de Servicis Socials a fi de
valorar les diferents situacions de les persones que en eixe moment pernoctaven en esta zona i
oferir alternatives d'allotjament, si és el cas.

5. A conseqüència d'esta intervenció es va procedir a l'allotjament d'un total de 7 persones,
prèvia derivació i trasllat.

6. Per les raons exposades, no es disposa d'accés a dades actuals quant a la localització
actual de les persones que residien en els assentaments esmentats fins al moment del seu
desallotjament."

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives al "Casal d�Esplai de Rocafort".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas al "Casal d�Esplai de Rocafort".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

PREGUNTA

"A data 1 d�abril, per un acord de Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2023, es va
tancar el Casal d�Esplai de Rocafort. Tenim coneixement, i així també queda reflexat en una
pregunta (formulada pel grup municipal PSPV) i resposta remesa en Ple, que en aquest recurs
albergava 26 persones amb perfil de families.

És per això que la regidora que subscriu formula:

En quins recursos habitacionals han sigut ubicades les 26 persones amb perfil de families?
En cas que no totes hagen sigut reubicades especifique el motiu. De les families/persones
reubicades, quin será el temps de duració en aquest nou recurs?

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
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formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»"

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud del Grup Municipal
Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar en sessió de
23 d�abril de 2024, amb l�Assumpte �Casal d�Esplai de Rocafort�, s�aporta la resposta següent: 

�Con fecha 1 de abril, por un acuerdo de Junta de Gobierno Local de 22 de diciembre de
2023, se cerró el Casal d�Esplai de Rocafort. Tenemos conocimiento, y así también queda
reflejado en una pregunta (formulada por el grupo municipal PSPV) y respuesta remitida en
Pleno, que en este recurso albergaba 26 personas con perfil de familias.

Es por eso que la concejala suscribiente formula:

¿En qué recursos habitacionales han sido ubicadas las 26 personas con perfil de familias?
En caso de que no todas hayan sido reubicadas, especifique el motivo. De las familias/personas
reubicadas, ¿Cuál será el tiempo de duración en este nuevo recurso?�

En momentos previos al cierre del Casal d�Acollida de Rocafort, sólo quedaban 3 núcleos
familiares, con un total de 12 personas que fueron reubicados del siguiente modo:

- Una familia de cinco miembros (tres menores) derivada el 26/03/2024 a Convento de
Torrent (Congregación Terciarios Capuchinos).

- Una familia de cinco miembros (tres menores) derivada el 26/03/2024 a Residencia
Dorothy Day, ISO, y que fue acogida al día siguiente por Cruz Roja (recursos estatales de
acogida para protección internacional).

- Una familia de dos miembros (sin menores) derivada el 26/03/2024 a Residencia Juana
María, Congregación Esclavas de María.

El resto de familias fueron saliendo anteriormente a recursos de acogida de protección
internacional, plazas concertadas de GVA o soluciones propias por mejoría de la situación.

El tiempo de duración de las estancias, estando enmarcado en la competencia municipal de
la urgencia residencial, se rige por criterios técnicos en función de la evolución de cada caso.

�A data 1 d�abril, per un acord de Junta de Govern Local de 22 de desembre de 2023, es va
tancar el Casal d�Esplai de Rocafort. Tenim coneixement, i així també queda reflexat en una
pregunta (formulada pel grup municipal PSPV) i resposta remesa en Ple, que en aquest recurs
albergava 26 persones amb perfil de families.

És per això que la regidora que subscriu formula:
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En quins recursos habitacionals han sigut ubicades les 26 persones amb perfil de families?
En cas que no totes hagen sigut reubicades especifique el motiu. De les families/persones
reubicades, quin será el temps de duració en aquest nou recurs?� 

En moments previs al tancament del Casal d�Acollida de Rocafort, només quedaven 3
nuclis familiars, amb un total de 12 persones que van ser reubicats del següent mode:

- Una família de cinc membres (tres menors) derivada el 26/03/2024 a Convent de Torrent
(Congregació Terciaris Caputxins).

- Una família de cinc membres (tres menors) derivada el 26/03/2024 a Residència Dorothy
Day, ISO, i que va ser acollida l'endemà per Creu Roja (recursos estatals d'acolliment per a
protecció internacional).

- Una família de dos membres (sense menors) derivada el 26/03/2024 a Residència Juana
Maria, Congregació Esclaves de Maria.

La resta de famílies van anar eixint anteriorment a recursos d'acolliment de protecció
internacional, places concertades de GVA o solucions pròpies per millora de la situació.

El temps de duració de les estades, estant emmarcat en la competència municipal de la
urgència residencial, es regix per criteris tècnics en funció de l'evolució de cada cas."

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000034-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives als "Concerts de Vivers".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa,
del Grupo Municipal Compromís, relativas a los "Conciertos de Viveros".
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

PREGUNTA

"La Regidoria de �Fiestas y tradiciones� ha presentat recentment un sorprenent cartell per
al tradicional cicle de Concerts de Vivers que cada any se celebra en el marc de la Gran Fira de
València al juliol. Més enllà de possibles consideracions sobre la falta de diversitat d�estils i
gèneres musicals crida l�atenció l�exclusió absoluta del valencià no només de la programació
musical sinó fins i tot del mateix nom del cicle, ara rebatejat com a Conciertos de Viveros i amb
una denominació de la fira que no correspon ni amb la històrica ni oficial.

Amb esta decisió d�excloure el valencià -contrària a l�Estatut d�Autonomia i tota la
legislació relativa a la necessària protecció de la llengua pròpia, incloent el mateix reglament
municipal- s�està atacant una part fonamental de la cultura del poble valencià. Sorprén que
fa només uns mesos la regidora, en resposta escrita, descartara qualsevol tipus de criteri polític en
la programació de la Gran Fira.
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Atenent que esta actitud de menyspreu cap al valencià és ja una constant en altres
festivitats valencianes gestionades durant este mandat de María José Català com
a alcaldessa, com ara Expojove o la Cavalcada de Reis, veiem necessari formular la següent
pregunta:

Quines mesures concretes i detallades prendrà la seua regidoria per a garantir la presència
i protecció del valencià a la Gran Fira de València que ha quedat absolutament exclosa fins al
moment? Quins espectacles teatrals, musicals, cinematogràfics o escènics en valencià es
programaran en la mateixa? Desitja la regidoria de Vox, contribuir amb la seua acció política a la
marginació constant del valencià en la cultura festiva valenciana? Respon esta actitud a l�odi cap
a la mateixa cultura valenciana i la llengua pròpia considerada així per l�Estatut d�Autonomia?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada de Festes i Tradicions

"1. Quines mesures concretes i detallades prendrà la seua regidoria per a garantir la
presencia i protección del valencià a la Gran Fira de València que ha quedat absolutament
exclosa fins al moment?

 Actualment, encara estem treballant en la redacció del programa final de la Gran Fira de
Valencia.

2. Quins espectacles teatrals, musicals, cinematogràfics o escènics en valencià es
programaran en la mateixa?

 En la mateixa línia argumental que la pregunta anterior, ens trobem en ple disseny del
programa, per la qual cosa en el moment en què estiga configurat es donarà a conéixer
públicament.

3. Desitja la regidoria de Vox, contribuir amb la seua acció política a la marginació
constant del valencià en la cultura festiva valenciana?

Esta pregunta denota cert desconeixement sobre les festes valencianes, on per exemple
recentment s'ha pogut gaudir d'un �Concurs de Milacres� on es realitzaven obres de teatre en
valencià, els cartells d�Expojove i La Central, el discurs d'exaltació de l'Honorable Clavariesa
Vicentina, �

4. Respon esta actitud a l�odi cap a la mateixa cultura valenciana i la llengua propia
considerada així per l�Estatut d�Autonomía?

Partint que després de l'argumentat, convé recalcar que no hi ha odi ni actitud d'odi que
justifique esta pregunta, no es permetran insinuacions ni expressions similars totalment falses i
injustificades. A això, cal afegir que segons l'Estatut d'Autonomia, a la Comunitat Valenciana �hi
han dos llengües oficials: el valencià i el castellà� i �totes les persones tenen dret a conéixer i
usar les 2 llengües� i és el que estem veient que es reflecteix en les festes i tradicions de
Valencia."
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14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000040-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
a la "Editorial Pre-Textos".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas a
la "Editorial Pre-Textos".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"Los Premios Ciutat de València cuentan con diversas editoriales valencianas para editar y
producir los títulos ganadores.

Este año para el premio de Poesía Juan Gil-Albert se ha descartado la editorial Pre-textos,
y se ha cambiado por la madrileña Visor, por ofrecer mejor precio y tener más prestigio, según
han explicado fuentes municipales a los medios de comunicación. ¿Cuánto va a costar la edición
y cómo se ha calculado o valorado el prestigio frente a otras editoriales valencianas?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"Los Premios Ciutat de València cuentan con diversas editoriales valencianas para editar y
producir los títulos ganadores.

Este año para el premio de Poesía Juan Gil-Albert se ha descartado la editorial Pre-textos,
y se ha cambiado por la madrileña Visor, por ofrecer mejor precio y tener más prestigio, según
han explicado fuentes municipales a los medios de comunicación. ¿Cuánto va a costar la
edición y cómo se ha calculado o valorado el prestigio frente a otras editoriales valencianas?

En cuanto a su primera pregunta, de carácter cuantitativo, le informo de que Pre-Textos
imprimía 500 ejemplares de la obra ganadora del Premio Juan Gil-Albert de poesía en castellano
por 3.540 � (sin IVA), y tan sólo el primer año de colaboración la cuantía ascendió a 3.212 � (sin
IVA). Frente a esto, Visor se ha comprometido a imprimir 1.500 ejemplares por 3.000 � (sin
IVA). No solamente la cantidad es menor en términos absolutos (en torno a un 15 % de ahorro),
sino que el impacto en las librerías se triplica, por cuanto se pasa de 500 a 1.500 ejemplares.

Respecto a la valoración del prestigio, Visor fue fundada en 1969, lleva más de 1.100
títulos poéticos en catálogo, y se ha convertido en la editorial que ha acompañado las propuestas
poéticas de este último medio siglo. Ha sido galardonada en España con el Premio Nacional a la
Mejor Labor Editorial (1998) y con el Premio Trastienda de la Universidad Internacional
Menéndez Pelayo de Santander, y ha recibido diversos premios en América, entre los que se
encuentran el Premio Ioannes Paulus (2015), el Diploma de la Agenda Cultural del Gimnasio
Moderno de Colombia y el Premio Internacional de Poesía de Guayaquil Ileana Espinel (2018).
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Ha publicado a los mayores poetas españoles contemporáneos, entre otras la poesía
completa de los nombres esenciales de la literatura española del siglo XX (Ramón María del
Valle-Inclán, Vicente Alexandre, León Felipe, Gabriel Celaya, Leopoldo María Panero, Antonio
Colinas, Luis Antonio de Villena, Jaime Siles, Cristina Peri Rossi, José Hierro�) y mundial
(James Joyce, Konstantinos Kavafis, T. S. Eliot, Emily Dickinson, Dylan Thomas, Cesare
Pavese, �).

Asimismo publica las obras ganadoras de premios con años de historia y que han
alumbrado a destacados poetas de este siglo, como son el Premio Internacional de Poesía
Generación del 27 o el Premio Casa de América de poesía americana; por no hablar de lo que ha
supuesto el premio de la Fundación Loewe o el Premio Jaime Gil de Biedma.

La información facilitada es objetiva y por sí misma concluyente. Por desgracia, no hay
ninguna editorial valenciana que ofrezca la posibilidad de difusión y de visibilidad que hoy por
hoy tiene Visor en España, ni tampoco un catálogo exclusivamente poético con tantos nombres
que sirven de respaldo a cada nuevo título."

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000040-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
als "Concerts de la Fira de Juliol".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas a
los "Conciertos de la Feria de Julio".
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

PREGUNTA

"La concejala que suscribe formula la siguiente pregunta a la concejala de Fiestas y
Tradiciones, Mónica Gil:

¿Quién ha elegido los conciertos de la Feria de Julio y por qué se ha omitido la música en
valenciano?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada de Festes i Tradicions

"¿Quién ha elegido los conciertos de la Feria de Julio y por qué se ha omitido la música en
valenciano?

La programación de los conciertos de Viveros se ha elegido desde la delegación de Fiestas
y Tradiciones en base a las propuestas presentadas por los promotores."
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16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000040-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
al "Complex Poliesportiu d'Abastos".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas al
"Complejo Polideportivo de Abastos".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"Durante el mandato socialista se avanzaron diversos anteproyectos para la remodelación y
licitación de la gestión de diversos centros deportivos actualmente de gestión indirecta y de esa
manera poner en regla toda la parte administrativa y jurídica con un nuevo gestor. Entre estos
anteproyectos se encontraba como más avanzado el del Complejo polideportivo de Abastos, el
cual contemplaba el acondicionamiento de la instalación con una puesta a punto para el uso y
disfrute por parte de vecinos y vecinas, con las máximas garantías de seguridad e higiene.
Además, cumplía con la máxima de prestar el mismo servicio y tener el mismo coste para los
valencianos y valencianas. En otras palabras, dejamos preparada una solución técnica y jurídica
para conseguir mantener el criterio del precio homogéneo, actualizar las instalaciones deportivas
y poner todas las concesiones caducadas en regla en colaboración público-privada.El concejal
que suscribe formula la siguiente pregunta a la Delegada de Deportes. ¿Para cuándo prevé que se
vaya a publicar el concurso para la nueva gestión del Complejo Deportivo de Abastos y bajo qué
condiciones?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Esports

"Durante el mandato socialista se avanzaron diversos anteproyectos para la remodelación y
licitación de la gestión de diversos centros deportivos actualmente de gestión indirecta y de esa
manera poner en regla toda la parte administrativa y jurídica con un nuevo gestor. Entre estos
anteproyectos se encontraba como más avanzado el del Complejo polideportivo de Abastos, el
cual contemplaba el acondicionamiento de la instalación con una puesta a punto para el uso y
disfrute por parte de vecinos y vecinas, con las máximas garantías de seguridad e higiene.
Además, cumplía con la máxima de prestar el mismo servicio y tener el mismo coste para los
valencianos y valencianas. En otras palabras, dejamos preparada una solución técnica y jurídica
para conseguir mantener el criterio del precio homogéneo, actualizar las instalaciones deportivas
y poner todas las concesiones caducadas en regla en colaboración público-privada. El concejal
que suscribe formula la siguiente pregunta a la Delegada de Deportes. ¿Para cuándo prevé que se
vaya a publicar el concurso para la nueva gestión del Complejo Deportivo de Abastos y bajo qué
condiciones?

En relación a su pregunta y basándonos en el art. 132.3 del Reglamento Orgánico del
Pleno, que indica, �Las preguntas incluidas en el orden del día serán contestadas por escrito
durante el desarrollo de la sesión y no serán debatidas ni sometidas a votación en ningún caso. La
respuesta contestará la cuestión planteada de forma clara, directa, completa y congruente o
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motivará adecuadamente la ausencia de contestación, sin que puedan utilizarse expresiones
indecorosas u ofensivas respecto de algún otro miembro de la Corporación. Procederá contestar
que no se responde la pregunta cuando se trate de asuntos ajenos a la competencia municipal y en
aquellos que supongan una consulta estrictamente jurídica. Cuando se trate de reiteración de otra
pregunta formulada y sustanciada en los últimos seis meses, la respuesta podrá limitarse, si es el
caso, a mencionar que los datos ya contenidos en anteriores respuestas no han sufrido variación�,
le informamos que los datos ya contenidos en anteriores respuestas no han sufrido cambios.

Durant el mandat socialista es van avançar diversos avantprojectes per a la remodelació i
licitació de la gestió de diversos centres esportius actualment de gestió indirecta i d'eixa manera
posar en regla tota la part administrativa i jurídica amb un nou gestor. Entre aquests
avantprojectes es trobava com més avançat el del Complex poliesportiu de Proveïments, el qual
contemplava el condicionament de la instal·lació amb una posada a punt per a l'ús i gaudi per part
de veïns i veïnes, amb les màximes garanties de seguretat i higiene. A més, complia amb la
màxima de prestar el mateix servei i tindre el mateix cost per als valencians i valencianes. En
altres paraules, deixem preparada una solució tècnica i jurídica per a aconseguir mantindre el
criteri del preu homogeni, actualitzar les instal·lacions esportives i posar totes les concessions
caducades en regla en col·laboració públic-privada. El regidor que subscriu formula la següent
pregunta a la Delegada d'Esports. Per a quan preveu que es vaja a publicar el concurs per a la
nova gestió del Complex Esportiu de Proveïments i sota quines condicions?

En relació a la seua pregunta i basant-nos en l'art. 132.3 del Reglament Orgànic del Ple,
que indica, �Les preguntes incloses en l'ordre del dia seran contestades per escrit durant el
desenvolupament de la sessió i no seran debatudes ni sotmeses a votació en cap cas. La resposta
contestarà la qüestió plantejada de manera clara, directa, completa i congruent o motivarà
adequadament l'absència de contestació, sense que puguen utilitzar-se expressions indecoroses o
ofensives respecte d'algun altre membre de la Corporació. Procedirà contestar que no es respon la
pregunta quan es tracte d'assumptes aliens a la competència municipal i en aquells que suposen
una consulta estrictament jurídica. Quan es tracte de reiteració d'una altra pregunta formulada i
substanciada en els últims sis mesos, la resposta podrà limitar-se, si és el cas, a esmentar que les
dades ja contingudes en anteriors respostes no han patit variació�, l'informem que les dades ja
contingudes en anteriors respostes no han patit canvis."

17 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a �Operació a l'entorn de La Llotja�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a �Operación en el entorno de La Lonja�.

La Sra. Ibáñez pregunta sobre la operación del pasado viernes en el entorno de La Lonja,
que se convirtió en un aparcabicis, resultando lamentable lamentablemente en una zona tan
emblemática y pregunta que permisos tenían o había y cómo va el Plan de Protección de La
Lonja.

El Sr. Presidente contesta que varios grupos de cruceristas llegaron y aparcaron sin
permiso y la Policía Local actuó de oficio, por lo que la Policía Local les puede dar más
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información. Sobre el Plan de Protección están ahora trabajando de lleno en el mismo, tanto en la
zona de La Lonja como en otras zonas conflictivas durante festivos como las Fallas.

18 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulat pel Sr. Javier Mateo García, del Grup Municipal Socialista, relatiu
a �L'estat dels noms dels carrers�.
Pregunta �in voce� formulado por D. Javier Mateo García, del Grupo Municipal Socialista,
relativo al �Estado de los nombres de las calles�.

El Sr. Mateo pregunta por el estado de los nombres de las calles que había que colocar,
como la de Pipo Arnau. Se aprobó colocarlas pero falta encontrar  o contar con una calle.
También Toni Lastra y Lorena Palau.

El Sr. President contesta que lo mirará y contestará porque lo normal es acordar poner la
calle cuando se cuenta con una disponible. No tenía constancia de esos acuerdos.

19 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal
Compromís, relativa a �Reconeixements d'obligació de diversos expedients�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal
Compromís, relativa a �Reconocimientos de obligación de varios expedientes�.

La Sra. Tello señala que en la sesión pasada de la Junta de Gobierno Local se aprobó pagar
una factura por reconocimiento de obligación de 2.529,02'-� para escaneado y fotocopias de un
expediente de urbanismo, por qué. El expediente es el E-02001-2024-00066400.

El Sr. Presidente cree que fue por el incendio de Campanar, por el fotocopiado del
expediente de licencia del edificio que estaba en el archivo intermedio que depende del Servicio
de Patrimonio Histórico, aunque sean expedientes de urbanismo.

La Sra. Tello indica que hace dos semanas en Junta de Gobierno Local se aprobaron
facturas por 13.835,48'-� a empresas que ganaron la licitación para la gestión de cinco centros
culturales pero no están abiertos.

El Sr. Presidente contesta que aunque no estén abiertos se hará en breve y ya están
trabajando para implantar su proyecto en la programación que ofrecerán, por lo que han
empezado a facturar.

20 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal
Compromís, sobre �L'estudi en desenvolupament per a implantar esports urbans�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal
Compromís, sobre el �Estudio en desarrollo para implantar deportes urbanos�.
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La Sra. Beamud pregunta, en cuanto al debate de hoy de deportes urbanos, por el estudio
que se va a realizar al respecto y pregunta si se hará con medios propios o externos.

La Sra. Gil Uncío señala que, en principio, se encargará el funcionario que se ocupa de
estos espacios, que ha vuelto de baja laboral, es el que está trabajando en ello. Cuando acabe de
hacer los análisis pueden reunirse y se les explica.

21 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal
Compromís, sobre el �Pla de pobresa�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal
Compromís, sobre el �Plan de pobreza�.

La Sra. Beamud pregunta si es farà un pla de pobresa des del Centre de Quatre Carreres.

La Sra. Torrado contesta que es un borrador que surge de una idea que sale de los propios
trabajadores de Quatre Carreres. En un mes igual ya hay un proyecto que podría pasar a los
grupos políticos municipales.

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les deu hores i cinquanta i cinc minuts, la
Presidència alça la sessió, de la qual s�estén la present acta que firma el Sr. President i que jo, el
Secretari, certifique.


